
Resultater af møde den 28. april 2011 kl. 16.00, Nyborg Kommune. 
 
 
 
Støv og støj fra NCC ejede anlæg på Lindholm Havn 

 
 

Fra grundejerforeningen Kystvej Søværts. 
 

Spørgsmål til afklaring på mødet den 28. april. 
 

NCC er miljøcertificeret.  
Det betyder at NCC formentlig har skriftlige procedurer for hvordan de håndterer deres 
miljø og processer - medarbejderne i firmaet skal derfor kende og kunne anvende/bruge 
disse procedurer og der skal være dokumentation for at de rent faktisk også bruges samt 
resultatet heraf.  
Bureauet der certificerer dem er formentlig BVQI.  
Det kunne derfor være hjælpsomt hvis NCC kunne medbringe følgende til mødet: 

 
 

Vedr. håndtering af materialer til nedknusning ved Nyborg Genbrug. 
 

"Grundejerforeningen har noteret sig at NCC tilkendegiver, at de har styr på hvad der 
tilføres til nedknusning - samt hvad der behandles og fra føres deres anlæg rundt om i 
landet, herunder i Nyborg på Lindholm Havn. 

 
Grundejerforeningen har også noteret sig at NCC er miljøcertificeret.  

 
For at udrydde enhver usikkerhed for beboere og forældre ville det derfor være en stor 
hjælp hvis NCC kunne fremlægge følgende ved mødet: 

 
1. NCCs procedure for området.   
  
2. Auditrapport hvor de relevante procedurer er auditeret af extern auditor.  

 
3. Dokumenter der viser håndtering og materialestrømme.  
 

På den måde kunne beboere og forældre og tilsynsmyndighed kunne få den nødvendige 
dokumentation for at der ikke er tilført, eller kunne blive tilført Nyborg Genbrug A/S noget 
materiale med f. eks PCB - asbest eller andre miljøfarlige stoffer. Samtidig ville beboere 
og forældre kunne få fuld klarhed over hvordan tingene håndteres i praksis, og at en 
uvildig instans har kontrolleret at det også forholder sig sådan. 
 
NCC kunne eller ville udlevere noget i den retning – men henviste til 
deres hjemmeside. 

 
4. Hvad agter NCC i øvrigt at gøre ved STØV og STØJ fra anlægget? - vil NCC placere det 

i lukket bygning? - så vil begge problemer formentlig være løst fuldstændigt. 
 

Nej NCC vil ikke gøre dette af økonomiske grunde. 



5. Hvilken anerkendt målemetode for støv agter kommunen at påbyde udført – for alle 
anlæg. 

 
6. Hvem skal udføre og vurdere resultatet af støvmålinger? 

  
 

Force og efter deres metode – enighed herom da det var samme 
firma grundejerforening ville foreslå som den bedste. 

 
 
 
  

Øvrige miljøspørgsmål: 
 
 

7. Vil tilsynsmyndigheden Nyborg Kommune stille krav om at anlæg/maskiner placeres i 
lukkede bygninger i forbindelse med en miljøgodkendelse af virksomheden? 

  
NEJ – tilsynsmyndighed accepterer NCCs påstand om økonomi. 

 
Hvis det anlæg placeres i lukkede bygninger bliver problemer med både STØV og STØJ 
formentlig løst fuldstændigt, bortset fra støv fra evt. udendørs færdigvarelager. 
 

8. Hvilke krav til lager/opbevaring af råvarer og færdigvarer vil tilsynsmyndigheden Nyborg 
kommune stille så støv ikke føres til institutioner og boligområde? 

 
Støjvold beplantes for at mindske støvflugt – indtil da opsættes snehegn?? 

 
9. Er NCC parat til at forpligte sig til at gøre dette, samt at opstille en forpligtende tidsplan 

herfor, uden direkte påbud/krav fra tilsynsmyndigheden (den proaktive vej og BAT som 
miljøcertificering lægger op til )? 

 
NEJ 

 
Foreningen har overfor tilsynsmyndigheden påpeget at der er opstillet et generatoranlæg 
på pladsen - en opstilling som er imod lokalplanens bestemmelser om at elforsyning skal 
ske fra offentligt net, det første svar var et der var tale om en midlertidig opstilling - da der 
på et tidspunkt var forløbet mere end et år spurgte foreningen om hvilken tid man fra 
tilsynsmyndigheden ville betragte som midlertidig - dette er endnu aldrig blevet besvaret. 
 
Forblev ubesvaret.  

 
10. Hvornår kan Grundejerforeningen forvente svar på ovennævnte spørgsmål? 
 

Forblev ubesvaret.  
 

 
Generelt har kommunes svar tider på Grundejerforeningens henvendelser været 
væsentligt længere en de lovbundne to uger. 
 
  

 



11. Hvorledes vil kommunen sikre sig at dette overholdes fremover?  
   

Forblev ubesvaret.  
 
 
Kommunens og NCCs udtalelser til medierne kan opfattes som om at beboere og 
institutioner skal affinde sig med støvgenerne, hvis disse ikke er akut 
sundhedsskadelige. 
 
JA åbenbart 

 
12. Er dette udtryk for kommunens holdning? 

 
JA åbenbart 
 

 
13. Er dette udtryk for NCCs holdning? 

 
JA åbenbart 
 
 
Der udledes pt. procesvand med indhold af silt idet flyder på siltgardin er defekt. 
Der udledes derfor nur silt til stor skade for plantelivet i området. Ålegræsset, som ellers 
er ved at etablere sig i fjorden efter færgetrafikkens ophør er næsten forsvundet i 
området efter de seneste års udledninger. Formentlig skades bundfaunaen tilsvarende. 

 
14. Hvorledes vil kommunen som tilsynsmyndighed sikre sig, at der ikke udledes forurenet 

spildevand fra virksomheden før det er dokumenteret at siltgardinet og øvrige 
beskyttelsesforanstaltninger er bragt i fuldt forskriftsmæssig stand efter vinterens is og 
blæst? 

 
Det er oplyst at den silt der indfanges ved uløbet opgraves og tørres på pladsen med 
henblik på salg. 
 

15. Hvorledes vil NCC sikre sig at dette microstøv ikke spredes med vinden til institutioner og 
boligområde? 

 
Ved beplantning af støjvold samt opsætning af snehegn? 

 
16. Hvorledes vil Nyborg Kommune som tilsynsmyndighed sikre sig at dette microstøv ikke 

spredes med vinden til institutioner og boligområder? 
 

Ved beplantning af støjvold samt opsætning af snehegn? 
 
 

17. Hvorledes vil tilsynsmyndigheden Nyborg kommune og NCC sikre sig at gældende 
støjgrænser overholdes – set i lyset af den dokumentation grundejerforeningen har sendt 
om at støjvolden ikke har nogen dæmpende virkning ved østlige vindretninger? 
 
Intet! 
 



Det blev på møde den 30. juni 2009 aftalt, at beboerne ville blive inddraget i udformning 
af støjvolden. Alligevel er arbejdet nu igangsat og forløber uden at beboerne har hørt 
noget herom! 
 
Vi bliver ikke inddraget – men kan som andre blive hørt i en 
offentlighedsfase. 
 

18. Hvorledes vil kommunen og NCC sikre at der fremover kan etableres en konstruktiv 
dialog mellem sagens interessenter? Grundejerforeningen stiller sig til rådighed for fast 
berammede kontakt/dialogmøder. 

 
Ingen tiltag – tilsynsmyndigheden mener ikke at kunne overkomme 
dette. 

 
 
 

Niels-Ole Madsen 
Formand 


